
Gentleman Charlie

O Karlu Vavruškovi by sotva nějaká žena řekla, že nebyl gentleman. Vždy korektní,
slušný a s manýrem. Hodně se stále vzdělával a sportoval, naši doktoři vždy říkali, že
je z nás nejzdravější.

Já jsem přišel k HP až později, takže jsem neznal dobu v Intercontinentálu ani na
Ořechovce. Přišel jsem na Novodvorskou v době, kdy Karla jako Obchodního
managera střídal (ke Karlově dobru) dravý, šikovný a ambiciózní Petr Hošek. Šéfem
jsem se jim stal až o pár let později….

Charlie byl obchodník “na baterky” o řízení obchodu ani nemluvě. Byl to však
nejlepší HP evangelista, jakého tato firma široko daleko kdy měla. Věděl jsem dobře,
že když udělá za měsíc jednu přednášku pro zákazníky, jednu pro partnery a jednu
pro zaměstnance - má vyděláno - on byl “The walking HP Way”.

Vrchnost ve Vídni jej nemohla vystát (bylo to evidentně osobní). Byl zde neustálý tlak
na jeho “outplacement”. No a v takovém prostředí se nedělá dobře a záda na přikrytí
jsou stale menší a menší. Situace se stávala neudržitelnou. Přesto, že byl s
odstupem našim nejlepším zákazníkovým advokátem. Tobě nemusím vyprávět, že k
řízení prodeje je nezbytné vědět, jak a proč jsme prohráli, tak také proč jsme vyhráli.
No a před Charliem nezůstaly žádné dveře zavřené, ani ty k nejvyšším a navíc mu
přesně řekli proč. A to je v prodeji k nezaplacení…

Byl skvěle jazykové vybavený. Rusky, anglicky, německy, francouzsky atd…. jak mi
jednou řekl, “málokdy narazím na anglické slovo, které bych neznal”.

Na prvním velkém potlachu HP a MS (rok předtím jsme byli Erzfeinde) jsme se v
Římě u kafe s kolegou Owenem (půl Vídeňák, půl Brit), tehdy GM v Moskvě, dohodli,
že by bylo prima, kdyby byl Charlie kazatelem HP Way na půl úvazku také v
Rusku….

Od dalšího měsíce komutoval Charlie mezi Moskvou a Prahou a jeho místo v HP
nemohlo být nikdy pevnější. Když jsem odešel z HP, přestěhoval se definitivně do
Ruska, odkud si po letech přivezl ženu, s kterou dožil někde u Vimperka. Měl
rozedmu plic a ta s kosou si pro něj přišla, když seděl v čekárně před ordinací.

Možná to bylo k té samé paní doktorce, s kterou s úsměvem a šarmem jemu
vlastním nedlouho předtím diskutoval, zda by nebylo možné, aby mu ty drahé léky
na měsíc vysadila a kdyby to mohl dostat cash, koupil by si horské kolo….

To byl Karel Charlie Vavruška, měl jsem jej moc rád….pavel…


